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Sport je po vsem svetu zavzel tak 
razmah, da ga danes priznavajo vsi fak
torji za nekako silo, ki jo je v vsakda
njem življenju treba resno upoštevati. 
Milijone privržencev štejejo posamezne 
panoge sporta. Stotisoči, milijoni vsled 
pametnega gojenja sporta zdrave mla
dine je dokaz, da je treba sport gojiti 
in ga z vsemi silami podpirati — ne pa 
mu staviti zapreke v razmahu. To uvi- 
devajo merodajni faktorji po vsem sve
tu. Povsod se grade s pomočjo držav
nih in krajevnih oblasti velikanski sta
dioni in športne naprave, ki ne le omo
gočajo mladini izvajati geslo »mens sa- 
na in corpore sano« temveč so tudi v 
ponos vsakemu mestu in znak visoke 
kulturne stopnje istega.

In pri nas? Vzemimo Ljubljano!
V Ljubljani imata na primer le dva 

športna kluba primerno igrišče. To sta 
Ilirija in Primorje. Vsled tega sta tudi 
ta dva kluba stalno za najmanj en raz
red boljša od ostalih, ker je članom teh 
dveh klubov omogočen smotren tre
ning v največji meri.

Poleg teh dveh razpolagata z šport
nimi igrišči tudi kluba Slovan in Ja
dran. Njihova športna prostora sta pa 
v tako žalostnem stanju, da zahtevam 
ni v mali meri ne ustrezata. Po čegavi 
krivdi — tega ne bomo tu raziskavah.

Pomanjkanje športnega prostora se 
pri ostalih ljubljanskih klubih bistveno 
pozna. Navezani so na gostoljubje dru- 
gih klubov, ki pa jim tudi ne morejo 
nuditi vsega, kajti sami imajo pač iste 
cilje in isti program in rabijo igrišče 
tudi zase. In tudi posluževati se tega 
gostoljubja je včasih opasno. Nebroj 
»kapranj« se je zagrešilo ravno v tem 
gostoljubju. Saj je umevno, da je dobre
mu igralcu ljubše, če more po mili vo
lji izrabljati čas in imeti na razpolago 
igrišče vsak dan in ne mogoče samo za 
časa prvenstvenih tekem. Vsled tega se 
tudi ne ustavlja vabilom močnejših in 
srečnejših klubov.

Najem igrišča od privatnikov je z 
zvezan z vsotami, ki jih ne zmore ra
zen mogoče Ilirije ali Primorja noben 
klub v Ljubljani. Vsled tega tudi v tej 
smeri ni mogoče pričakovati izboljša
nja obstoječih razmer. Pričakovati pa 
bi ^se smelo, da priskoči naša mestna 
občina kot lastnica večjih kompleksov, 
na pomoč.

Povedati se nam zdi potrebno, da 
imamo za enkrat parkov m sličnega 
pač dovolj. Vsaj za potrebo bodočih 
desetletij — mislimo! Nimamo pa do
volj prostorov — kjer bi se mogla mla
dina po mili volji razmahniti v njeni 
najnujnejši potrebi — v svežem zraku.

Visoka kulturna stopnja naroda se 
ne^kaže samo z obilico parkov — tem
več tudi s športnimi prostori. Povdar- 
jamo se enkrat: nimamo dovolj igrišč 
za mladino. Saj je vendar ta mladina 

ot se vedno hiti povdarjati, up in nada 
naša. In kako se nam bo zahvaljevala 
pozneje za vklepanje v mestne zidove

to si pac lahko predstavljamo.
Treba bo, da se v tem pogledu naša 

javnost osvobodi predsodkov, ki jih še 
goji napram sportu in zavzame kultur- 
nejše stališče. Treba bo, da se prične 
T>ortne klube smatrati humanitarnim 
cmiteljem, ki imajo predvsem namen 
Ovajati mladino k negi zdravja in ji 
Pomagati pri tem s športnimi prostori.
. reba bo dati klubom športne prostore 
'n iIIT1 pomagati zgraditev istih, da bo- 
00 mogli vršiti svojo humanitarno na- 
lc>go. Gojenje zdravja mora biti zve- 
Zan° z načinom, ki mladini ne bo jemal 
Veselja do istega.

Upamo, da se bodo razmere pri 
b"1^ ^ma^u zboljšale in upamo tudi, da 
^°do gospodje, ki so na mestni upravi 
lvideli, da potrebuje naša mladina sve-

Zimska olimpijada na 
Bledu in v Bohinju 

odpovedana
Neugodne vremenske prilike so — 

kakor je bilo pričakovati — dovedle \ 
resnici do tega, da je JZSS bil primo
ran tekmovanje odpovedati odnosno 
preložiti.

Brzojavno in po ljubljanski radio
postaji so bile k tekmovanju priglašene 
Zveže in tekmovalci obveščeni o tej 
odpovedi.

Snežne prilike po naši Gorenjski so 
v resnici bedne. Poročila iz Bohinja, 
Bleda, Kranjske gore itd. so stalno ne
ugodna. Klubi, ki so imeli za to sezono 
bogate načrte, so primorani tekme od
povedovati ali pa prelagati njih izvedbo 
na proge, ki so vsaj navidezno boljše 
od prvotno določenih. Za posameznimi 
klubi je prišel na vrsto tudi naš JZSS.

Ob'skoro polnoštevilni udeležbi od
bornikov je JZSS na seji dne 25. t. m. 
odločil, da se prireditev zimske olimpi
jade na Bledu in v Bohinju preloži na 
prihodnje leto.

Sklep se glasi:
»JZSS je sklenil odpovedati prve 

mednarodne zimske tekme, ki bi se mo
rale vršiti od 29. januarja do 22. fe
bruarja m za katere so se prijavile Če- 
hoslovaska, Francija, Poljska, Rumuni- 
ja, Norveška in Avstrija, in sicer iz 
naslednjih vzrokov:

Snežne razmere se v terenih Bled- 
Bohinj do danes niso izboljšale, na
sprotno so se znatno poslabšale, zaradi 
česar je postala prireditev v razpisa- 
nem času nemogoča. Preložitev na kas
nejši termin tudi ni mogoča, deloma 
ker se prestavljajo prireditve v večini 
zimskih središč Evrope zaradi splošne
ga pomanjkanja snega in mraza, deloma 
pa zato, ker bi se s preložitvijo našega 
termina preveč približali času tekem 
smuč. federac. v Oslu, katerih se udele
že skoraj vse države. Posledica take pre
ložitve bi bila, da bi se povabljene dr
žave v drugem teminu ne mogle od
zvati našemu povabilu.

Prireditev je bila zamišljena kot ofi- 
cielna otvoritev zimske tujsko-promet- 
ne sezone na Gorenjskem. Skrajno ne
ugodna zima, ki vlada letos po vsej 
Evropi, je onemogočila tudi ta naš na
črt.

Obenem z odpovedjo je Savez skle
nil, prirediti enake tekme v še večjem 
obsegu v dneh od 29. januarja do 4. fe
bruarja 1931.«

Škoda, ki je s to odpovedjo nastala, 
je velika. JZSS je v to prireditev in
vestiral že velike vsote, ki bodo pač 
ostale vsaj začasno breme tej naši vr
hovni zimskošportni instituciji.

KLUBSKA TEKMA SK TRŽIČ.
Ob slabih snežnih razmerah je pri

redil SK Tržič preteklo nedeljo smu
ško tekmo. Progo, ki je bila prvotno 
dolga 12 km so morali vsled nepovolj- 
nega terena skrajšati na 7 km. Poteka
la je iz Zg. Loma na Sp. Lom do obra
ta, nato nazaj levo ob Bistrici proti 
Slaparski vasi zopet do obrata pod 
vznožjem Kokrovnice nazaj na cilj.

Od 18 prijavljenih tekmovalcev se 
jih je pojavilo na cilju le 16. Vsi ti so 
prevozili progo.

zega zraka in prostora, kjer se more po 
mlii volji razgibati in osvežiti, in da 
bodo skusali športnim klubom čim bolj 
ustreči s tem, da jim stavijo na razpo
lago potrebne prostore.

S tem bodo tudi popravili grehe, 
storjene v tem pogledu v prejšnjih le
tih.

Zimski sport
Rezultat je naslednji:
1. Silvo Marchiotti (Ilir.) 29:48,
2. R. Zuccato (Ilirija) 30:00,
3. H. Kmetič (SK Tržič) 30:08.
4. A. Žnidar (SK Bohinj) 30:10,
3. L. Senčar (Ljublj.) 30:25,
6. St. Osvald (Ilir.) 30:52.
Kljub neugodnim snežnim razme

ram so torej doseženi rezultati prav do
bri.

Klubsko prvenstvo si je priboril H. 
Kmetič v času 30:08.

MEDKLUBSKA TEKMA SMUČAR
SKEGA KLUBA DOVJE - 

MOJSTRANA.
Pri tej tekmi je startalo 22 tekmo

valcev.
Proga je vodila od starta v Rado- 

vini (pri Biščku) v vzhodni smeri do 
Gogala, nato v Krmo do stare bajte, 
kjer je zavila ob severni strani doline, 
ob vznožju Srednje gore ter zavila na
to na zahodni strani Kavčnikovega rov- 
ta nazaj proti vzhodu do cilja.

Težko razočar«
Predzadnjo nedeljo so se vršile v 

j Strbske Plešo v Rumuniji mednarodne 
1 drsalne tekme. Tekem se je med drugi

mi udeležil tudi avstrijski državni pr
vak Karel Schäfer. Objektivni opazo
valci tega tekmovanja so bili prepričani, 
da bo zmago odnesel Schäfer, kar pa se 
m zgodilo. Sodniška komisija je v raz
merju glasov 3:2 prisodila prvo mesto 
Čehu Slivi.

Ali zasluženo ali nezasluženo — o 
tem mi ne moremo soditi. V ilustracijo 
pa navajamo tozadevno poročilo iz 
»Wiener Sporttagblatta«:

»Trije sodniki v Strbske Plešo, ki 
so »nepristransko«, kot je njih dolžnost, 
četudi talentiranemu Slivi prisodili prvo 
mesto, so se težko pregrešili. S tem pre- 
greškom ni bil prizadet Schäfer, ker on 
je mlad in toliko- talentiran, da mu 
omenjeni trije sodniki ne morejo pre
prečiti podviga in napredovanja. Ali bi 
že bil evropski mojster ali šele bo, če se 
mu bo posrečilo v Ameriki tolči Graf- 
ströma, ali bo to čast šele v naslednjih 
letih dosegel, to je Schäferju pač vse
eno.

Ali na polju drsalnega sporta se je 
] zopet enkrat zagrešil zločin. Kolikor 
j prijateljev ima ta sport, kolikor obože- 
j valcev, ki občudujejo eleganco tega 

sporta, toliko tudi tistih, ki zatrjujejo, 
da umetnega drsanja ni več mogoče 
smatrati za pošten sport, ker je vedno 
mogoče, da sodniki brez ozira na po
dano znanje, lahko delijo naslove in da
rila kakor in komur se jim zljubi.

Že enkrat se je slišala trpka beseda o 
umetnem drsanju: Naj se prihrani tek- ! 
movalcem strapaciranje v oddaljene de
žele, naj se sodnikom kar prepusti, da z J 
njih kraja razsodijo, kdo jim je ljubši 1

Smuka je bila primeroma še prav 
dobra.

Na cilj je prispelo 19 tekmovalcev.
Rezultat je naslednji:
1. Joško Janša (Ilir.), 1:29:21,
2. inž. Janko Janša (Bi.) 1:34:27,
3. T. Godec (Boh.) 1:36:52,
4. C. Lakota (Dovje-Moj) 1:37:03,
5. T. Murovc (Boh.) 1:40:10,
6. L. Arh (Boh.) 1:40:34.

EVROPSKO PRVENSTVO V UMET
NEM DRSANJU.

Ob prisotnosti zveznega predsedni
ka Miklasa, dunajskega župana Seitza in 
kakih 6000 gledalcev se je vršilo v ne
deljo tekmovanje dam za evropsko pr
venstvo v umetnem drsanju.

Komisija, ki je imela nalogo oceniti 
tekmovanje in prisoditi nagrado za 
najlepše drsanje, je prisodila isto Bel
gijki de Ligno Geurts.

Prvenstvo Evrope pa si je priborila 
favoritka

Dunajčanka Fritzi Burger.

nje ne Dunaju
za zmagovalca. Tekmovalci bodo zado
voljni, saj jim bodo prihranjena mučna 
potovanja in drugo.

Schäfer je bil vsled odločbe sodni- • 
kov, tako užaljen in razburjen, da so 
ga le s težavo pregovorili, da odide v 
Ameriko. In že samo to je tudi pregre- 
šek.

Tako na noben način ne more več 
iti. Enkrat tu enkrat tam, vedno se 
ponavljajo škandali, ki pa so povzroče
ni vedno le po sodnikih. Nesreča je, da 
šteje umetno drsanje med one panoge 
sporta, kjer je uspeh posameznika od
visen od naklonjenosti sodnikov. To bi 
pa še ne bilo najslabše in bi ne dovedlo 
do škandala, če bi se sodniki vseh na
rodnosti mogli povzpeti do dostojno 
mislečega človeka vrednega čuta, da 
morajo soditi objektivno in brez ozira 
na kogarkoli. Dokler pa večina sodni
kov ne bo upoštevala ocenjevalne ta
bele in posamezni »sodniki« ne fungi- 
rajo kot res sodniki, temveč kot advo
kati »njih« tekmovalcev, in brez ozira 
na pravico ali krivico zastopajo interese 
svojih klijentov, tako dolgo ne more 
postati boljše.«

Zakaj smo citirali ta odlomek?
Ker je končna oficijelna ocena:
i. Sliva 355.66, 2. Schäfer 371.98 

točk.
Na podlagi tega rezultata je bil pr

vakom spoznan Sliva.
In ker je bil eden od treh sodnikov, 

ki so postavili vsa dosedanja matema
tična pravila na glavo in prisodili pr
vo mesto Slivi, tudi Slovenec g. Kav
šek, kateremu prepuščamo končno be
sedo.

Zdi pa se nam, da objektivnosti ju
goslovanskega sporta ni storil nobene 
usluge.

Nasa lahka atletika v preteklem letu
Ako presojamo razvoj in napredek 

lahke atletike po rekordih, ne moremo 
v preteklem letu zaznamovati nič po
sebnega. Le dva rekorda sta bila izbolj
šana, v skoku s palico na 3.30 in v sko
ku na daljavo na 6.39. A bolj upraviče
no presojamo razvoj lahke atletike po 
povprečnosti, po tem, koliko atletov 
je doseglo določen rezultat, in ne, za 
koliko je morebiti en sam prešel preko 
njega. Tabele o povprečnosti, kakor jo 
n. pr. sestavljajo Nemci, ki izdajajo 
vsako leto seznam najboljših desetih 
ali tridesetih, pri nas ne moremo se
staviti, ker posamezne panoge ne goje 
niti 10 atletov.

Center našega lahkoatletskega spor
ta je Ljubljana, Maribor igra podreje
no vlogo, drugje pa ni skoro nič raz
vit. Tudi v Ljubljani gojite lahko atle
tiko samo dva kluba, Ilirija in Primor
je, ki si nudita tu slično konkurenco 
kot v nogometu. Lani je prišlo celo do 
tega, da je odpadel običajni dvomatch, 
mesto katerega sta priredila oba kluba 
istočasno svoj klubski miting. Popula
rizaciji lahke atletike taki medsebojni 
odnošaji pač ne služijo.

Rekordna lista je v glavnem vedno 
ista. Povpečno moramo zaznamovati 
v tekih nazadovanje, v metih je stanje 
enako kot prejšnja leta, v skokih je pa
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opaziti mal napredek. Da naša lahka 
atletika ne naoreduje, je krivo več 
stvari. Publika se za.; lahko atlet, skoro 
ne zanima; lahko atletiko goji pri nas 
zelo malo klubov in še ti nesistema
tično. V tem oziru se bo morda obrnilo 
na bolje; Ilirija dobi za to trenerja. Do 
spoznanja, da je lahka atletika, koristna 
in potrebna tudi nogometašem, pri nas 
še ni prišlo, dasi je tu par izjem, da so 
aktivni nogometaši tudi lahkoatleti. A 
to so le redke izjeme.

V teku razlikujemo kratke, srednje 
in dolge proge. Vsaka vrsta zahteva po
sebnega treninga. V tekih, posebno v 
tekih na srednje proge, ne pridemo ni
kamor naprej. Rekord na j 00 m se drži 
še vedno na 11 sek. in to že precej let.
V tej panogi smo morali prepustiti pr
venstvo Zagrebu, a povprečno smo na 
boljšem kot Zagreb. Najboljši čas, ki 
ga dosežejo naši spinterji, je na 100 m 
11.4, na 200 m 2p6. A preko tega ne 
pridemo. Zelo smo nazadovali na 400 
metrov. Za to progo razlikujemo dve 
vrsti tekačev: sprinterje, ki imajo 400 
metrov za svojo zgornjo mejo, in sred
nje tekače, za katere je 400 m skrajna 
spodnja meja. Naši tekači na 400m spa
dajo večinoma v ono drugo vrsto. Vča
sih so naši atleti (Valtrič, Močan) do
segli čas 52.6 do S4 sek., a zdaj je že 
57 sek. velika redkost. Nekoliko boljše 
je na 800 m, a tudi tu je povprečnost 
slaba. Na 1500 m smo včasih obligaten 
čas 4.35 popravili za kake 3 sekunde 
in to je tudi vse. Na 5000 m smo imeli 
pa že boljše tekače, danes se niti 17 min. 
ne moremo približati.

V skokih je položaj nekoliko boljši.
V skoku v višino imamo danes že pre
cej atletov, ki skačejo 1.60 m, dva pri

deta do 1.65. Imamo pa tu kot splošno 
v skokih precej talentiranega naraščaja. 

\ Isto kot za skok v višino velja za skok 
j v daljino, povprečnost se je dvignila, 

okoli 5 atletov skače preko 6 m. V tro
skoku smo zadnja leta napredovali, dva 
sta prišla čej 13 m, a tu se je napredo
vanje ustavilo in gre zopet polagoma 
navzdol. V skoku s palico je bil sicer 
letos postavljen nov rekord, a- za to di
sciplino sc zanima čimdalje manj atle
tov.

V metu krogle imamo tri do štiri 
atlete, ki mečejo čez 11 m. Lojk se zad
nje leto ni bavil z lahko atletiko, to se 
je razen pri metu krogle poznalo tudi 
drugje. A v tej disciplini smo dobili z 
Jegličem velik talent, ki bo v letošnji 
sezoni metal čez 12 m, čemur se je lani 
že precej približal. V metu diska sta 
dva dosegla 35 m, sicer pa smo ostali 
pri starem. Isto je pri kopju, eden meče 
do 47 m, drugi pa skoro nihče 40 m ne. 
Na marko 50 m že dolgo čakamo. V 

; metu kladiva ni posebnega napredka,
; dva mečeta 33 m, bivši državni rekor

der Zupan je opustil lahko atletiko. V 
tej dispiini je Zagreb kot sploh v metih, 
daleč pred Ljubljano.

Pri nas se trenira lahka atletika sa
mo poleti, zima pa se izrabi le za gim
nastiko v telovadnici. A to je premalo. 
Pozimi bi morale lahkoatletske sekcije 
prirejati večkrat gozdne teke za tre
ning, in to ne samo za tekače na dolge 
proge, ampak za vse lahkoatlete. Pri 
nas treniramo resno sploh le pred mi
tingi. A kaj stori sistematičen trening, 
vidimo vzgled na velikem napredku 
lahke atletike v Celovcu, o čemer smo 
se lani lahko prepričali.

Razne aktualne vesti o našem domačem
nogometu

Za proslavo 10-letnice LNP-a v 
dneh 29. V. — 1. VI. t. 1. namerava 
LNP izvesti velik internacijonalni tur- 
•nir, na katerem bi poleg reprezentance 
LNP igrali reprez. teami Zagreba, Beo
grada in Graza. Priprave za proslavo bo 
vodil poseben pripravljalni odbor, ker 
so podsav. odbori docela zaposleni s te
kočimi posli.

.*

Zadnja seja upr. odbora LNP-a se 
je bavila izključno z blagajniškimi za
devami. Značilno za poslovanje sedanje 
uprave LNP-a je dejstvo, da je bilo na 
tej seji od zadnje gl. skupščine, t .j. od 
3. Vlil. 1929 — dobi 6 mesecev — pr
vič predloženo poročilo blagajnika. Re
prezentančne tekme Ljubljana : Mari
bor, Maribor : Celovec in Ljubljana 
jun. : Zagreb jun. so prinesle deficite. 
Ljubljana : Graz se je jedva krila. Je
senske tekme za preh. pokal LNP so 
prinesle le nekaj Din suficita. Podsa- 
vezno prvenstvo v Ljubljani je vrglo 
približno 11.000 Din. od česar odpade 
na LNP samo dobrih 500 Din. Uprav
ni stroški — med njimi zlasti potni 
stroški (vmes mnogi nepotrebni!) — 
znašajo tudi razmeroma mnogo. Itd., 
itd. — Gospodarski položaj podsavez- 
ne uprave se je v zadnjih mesecih tako 
poslabšal, da mora odbor resno misliti 
na sanacijo, osobito, ker stoji pred ju
bilejnimi prireditvami, ki bodo tudi za
htevale denarja.

Upr. odbor je sklenil predvsem iz
terjati zaostanke pri klubih ter ubrati 
letošnjo članarino. Za saniranje podsav. 
blagajne bo služil nadalje pričakovani 
piebitek tekem Primorje : Ilirija in 
Hermes : Svoboda, ki jih je odredil za 
2. III. v korist podsaveza. Končno bodo 
šle vsakoletne tekme za preh. pokal 
LNP odslej zopet izključno le v korist 
podsaveza in ne več tudi v korist so
delujočih klubov in nezgodnega fonda.

*

Nezgodno zavarovanje igralcev pri 
LNP bi bilo v zadnjem hipu skoro pro
padlo zaradi slabega gospodarskega po
ložaja podsaveza. Kot izgleda je zdaj to 
pereče socijalno vprašanje vendarle 
urejeno. Zavarovanje stopi v veljavo z 
letošnjo pomladansko sezono. Vsi veri
ficiram igralci LNP bodo zavarovani 
za nezgode pri tekmah doma in zunaj 
kakor tudi za nezgode pri treningu in 
to za znesek Din 45.000 za primer 
trajne invalidnosti in za Din 15.000 za 
primer smrti. Premija se bo krila iz ne
zgodnega fonda LNP. Iz fonda se bodo 
nadalje v mejah razpoložljivih sredstev

votirani tudi prispevki k dejanskim in 
zdravniškim stroškom posameznim po
škodovanim igralcem, ki niso zavaro
vani pri bolniških blagajnah.

Nezgodni fond LNP je bil na finan
čni seji upr. odbora 24. t. m. še enkrat 
proglašen kot strogo nedotakljiv za 
vsako drugo svrho. — Znaša trenotno 
približno še Din 13.000, dočim znaša 
letna zavarovalna premija pribl. Din 
5.300.

Dohodke fonda namerava LNP 
urediti na ta način, da bo ubiral 
od klubov za vsakega verificiranega 
igralca gotov letni zavarovalni prispe
vek Din 10 letno.

*

Sk Svoboda, Ljubljana, je bila na se
ji upravnega odbora LNP 17. t. m. kaz
novana po § i o. pr. z dvomesečno 
zabrano igranja, ker je 8. dec. nastopila 
v Celju proti SK Olimpu s tujim igral
cem in sicer z Belakom od Ilirije. Belak 
je predan vsled tega kazenskemu odbo
ru, obenem z njim pa tudi kapetan Svo
bode Batič, ker je oddal sodniku krivo 
sestavo moštva — v kateri ni bilo Be
laka. *

SK Javornik v Cerknici, elan LNP, 
se namerava baje razdruziti, ker nima 
več dovolj izvršujočega članstva. Mimo
grede omenjeno so v LNP tudi neka
teri drugi klubi, ki dejansko ne delu
jejo več na nogometnem polju in ki so 
po pravilih JNS izgubili pravico do 
članstva in soodločanja v LNP-u oz. 
JNS-u. To so SK Disk v Domžalah, 
SK Šoštanj in SK Mura v Murski So
boti, ki že poldrugo leto niso odigrali 
nobene tekme ter mariborski SK Svo
boda, ki je še vedno na dolgu s člana
rino za 1929. S članarino je v zaostan
ku tudi SK Disk.

Na drugi strani je v Sloveniji 
kakor smo že zadnjič omenili cela 
vrsta agilnih, delavnih klubov, ki se do
slej niso še včlanili v JNS oz. LNP. Ka
kor bi bilo v interesu stvari, da se ne
delavni klubi končno črtajo iz staleža 
članov JNS (kakor predpisujejo pra
vila!) prav tako bi bilo potrebno, da se 
neorganizirane, življenja zmožni klubi 
priključijo LNP-u ter po svojih močeh 
prispevajo za skupno stvar.

*

Demisijo je najavil na zadnji seji 
LNP tudi blagajnik g. ravn. Šetina. 
Vzrok: preobloženost v privatnem po
klicu. To bi bila sedma demisija v 
upravnem odboru LNP od zadnje 
skupščine.

Razpis tekem za zimski pokal LNP
Ljubljanski nogometni podsavez je 

. storil pohvale vreden sklep z razpisom 
: tekem za zimski pokal.

Ne samo razpis tega tekmovanja, 
pozdraviti je tudi način izvedbe. K tek
movanju so namreč pozvani le v L raz
redu zadnje plasirani Jadran in drugo
razredni klubi.

Kdor je opazoval zadnja leta slična 
tekmovanja, je mogel opaziti, da so pre
šla darila sličnih prireditev vedno v po
sest le enega ali dveh klubov t. j. Ili
rije ali Primorja. Pri vse tem pa je bilo 
opaziti, da zanimanje ostalih klubov, 
posebno II. razrednih za slična tekmo
vanja tudi stalno pada. Kajti — čemu 
se boriti, ko je vendar že vnaprej jasno, 
kdo bo odnesel pokal. Ni namreč vsem 
klubom dana možnost, da bi tako re- 
elno in za klub uspešno gojili nogomet 
in druge panoge sporta, kot Iliriji ali 
Primorju. Pomanjkanje potrebnih igrišč 
( s katerim se bavimo na drugem me
stu) onemogoča odn. otežuje večini 
klubov vsako intenzivnejšo pripravo v 
katerikoli vrsti sporta, tako tudi v no
gometu. In ta nedostatek drži klube 
stalno na eni in isti višini in jim one- 
mogočuje vsak večjih uspeh. Pomanj
kanje uspehov pa vzbuja slabo voljo in 
nerazpoloženje v klubu (dokaz temu 
kriza v SK Slaviji).

Z izločenjem prvorazrednih klubov 
iz tega tekmovanja je storil LNP velik 
korak naprej k izboljšanju omenjenih 
neugodnih perspektiv II.-razrednih klu
bov.

Obenem pa je dana tem klubom tu
di možnost, da pravočasno pristopijo k 
pripravi za pomladansko prvenstveno 
sezono. Tudi v tem pogledu bo cilj tega 
tekmovanja v čim višji meri dosežen. 
Klubi bodo pristopili vsekakor bolje 
pripravljeni k prvenstvenemu tekmo- 
vajnu in bodo nudili daleko boljše igre 
kot običajno po zimskem odmoru.

Nogometni sport v Ljubljani pa bo 
s tem tekmovanjem v vsakem slučaju 
le pridobil.

Objavljamo
propozicije za zimski pokal PNP.

Z namenom, da se spravi moštva 
kolikor toliko v kondicijo že pred pri-

. četkom pomladanske prvenstvene se- 
‘ zone in da se nudi klubom možnost tek- 
; movanja,- razpisuje LNP tekmovanje za 

zimski pokal v smislu sklepa u. o. LNP 
I z dne 10. januarja 1930.

. Tekmovanje se odigra po nasled- 
I njih propozicijah:

1. V tekmovanju za zimski pokal 
j 1930 so dolžni sodelovati (nastopati)
1 naslednji ljubljanski klubi: SK Jadran, 
j SK Grafika, SK Slovan, SK -Natakar, 
j SK Krakovo in SK Reka. Pare žreba 
j p. o. LNP-a, enako določi p. o. ter- 
1 mine.

2. Tekmuje se po določilih pravilni- 
* ka za prv. tekme čl. 17—22.

3. Vsaka tekma traja dvakrat 45 
minut. Ako ostane tekma neodločena, 
se takoj nadaljuje dvakrat 10 minut. 
Če tudi sedaj ostane izid neodločen, 
žreba sodnik v prisotnosti kapetanov 
obeh moštev konkurenta za nadaljnje 
tekmovanje.

4. Ako moštvo med tekmo odstopi 
ali če klub ne nastopi, zgubi tekmo v 
razmerju 3:0 (pravico do nadaljnjega 
tekmovanja), a poleg tega se bo proti 
klubu strogo postopalo v smislu kazen
skega pravilnika JNS-a in kaznovalo, še 
z denarno globo. Ista denarna kazen 
zadene klub, ki ne bi nastopil s prvim 
moštvom.

5. Klub, ki ne bi mogel nastopiti v 
tem tekmovanju, naj za to zaprosi u. o. 
LNP pismeno do sobote 1. II. t. 1. V 
prošnji je navesti vzroke, ki mu ne do
puščajo udeležbe v tem tekmovanju. V 
kolikor LNP ne bi našel vzrokov za 
dovolj tehtne in odklonil prošnjo klu
ba ima isti nastopiti v tem tekmovanju 
sicer se bo postopalo proti klubu v smi
slu točke 4. tega razpisa.

6. LNP si pridržuje pravico, da tek
movanje za zimski pokal odgodi ali od
pove.

7. event. slučaji, ki bi se pripetili 
med tekmovanjem, a niso predvideni 
v pričujočih propozicijah, bo obravna
val U. o. LNPa odnosno njegova od
bora (p. in k. o.) v smislu obstoječih 
pravil iii pravilnikov JNS-a.

Naši nogometni sodniki
Zelo pereče je v Ljubljani in menda 

povsod še vedno sodniško vprašanje, 
j Ne bi mogli vzdržati trditve, da imamo 
' slabe sodnike. Nasprotno. Marsikateri 
j od njih stavi na igrišču svojega moža. 

priznavamo, da je sodnikova funkcija 
težka in odgovorna. On je alfa in ome
ga v igri, on sodi in vodi igro obenem 
pa fungira tudi kot nekaka vez med 
obema tekmujočima. In izvesti to na
logo objektivno in v zadovoljstvo obeh 
nasprotnikov je težko, včasih skoro ne
mogoče. Vsled tega je tudi čuti toliko 
protestov proti vsakemu sodniku, pa 
naj si bo še tako dober in nepristranski.

Zal pa imajo skoro vsi naši sodniki 
eno in isto napako. Svojo nalogo vr
šijo vse preveč komodno. Mislimo na
mreč na igrišču. Ni jim prav nič ko
ristil vzgled Dunajčana g. Miesza, ki je 
preteklo leto vodil pomladansko pr
venstveno tekmo Ilirija : Primorje. Dal 
je našim sodnikom vzgled, kako je mo
goče voditi tekmo in vse videti in ka
ko se izogniti vsakemu incidentu. Bil 
je enostavno vedno tam, kjer je bila 
žoga. Ta okolnost mu je dala možnost, 
da je mogel eventuelno grešnika vedno 
takoj opaziti in ga kaznovati. Ta okol
nost pa je tudi izključevala vsak neume
sten protest od strani igralca, kar je

bilo zopet le v korist lepi igri. Njego
va zasluga je bila, da se je omenjena 
tekma završila tako mirno, kot poprej 
in poslej nobena več.

Naši sodniki se niso niti potrudili, 
da bi ga vsaj posnemali. Še danes se 
sprehajajo na igrišču v istem tempu kot 
na promenadi. Da pride potem do pre
rekanj, se ni čuditi, pa saj je tudi po
polnoma izključeno, da bi mogel sod
nik z enega konca igrišča opazovati do
godke na drugem koncu igrišča. In če 
se potem dogodi, da spregleda bistvene 
pogreške igralcev — je halo tukaj. In 
mesto, da bi krivdo pripisal sebi — ker 
je on neposreden povzročitelj spora — 
jo pripiše igralcu ali celo celemu klubu.

Druga napaka naših sodnikov j^J^ 
so vse preveč samozavestni na igrišču. 
Vsakemu človeku se tuintam pripeti, 
da se zmoti. Vsak pameten človek pa 
bo, čim opazi, da je storil pogreško, po- 
krenil drugo pot, najmanj pa bo skušal, 
da storjeno pogreško prizna in event. 
nastalo škodo popravi. Kolikokrat se je 
že zgodilo pri tekmah, da se je sodnik 
zmotil, dosodil pogrešeno kazen — ker 
je pač njegovo načelo: kar je sojeno, je 
sojeno, — pa naj tudi vse na glavo po
stavi. Kajti če bi svojo zmoto priznal in 
jo popravil — bi menda izgubil na

Da bodete pravilno in poceni adjustirani, si nabavljajte 
potrebna oblačila pri znani tvrdki

DRAGO SCHWAB
Ljubljana, Dvorni trg 3

V zalogi angleška in češka sukna, kamgarni, ševjoti, 
tirolski in švedski lodni ter razno drugo manufakturno 
blago, perilo, čepice, nogavice, vseh vrst oblačila etc.
Zahtevajte vzorce! Oglejte sl zalogo!
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Ugledu. Pa ni tako! Najbrže mu niti 
J glavo ne pade, da s tako logiko izgubi 
Se več ugleda. Moštvi se pričneta z njim 
Prerekati, mu ugovarjati, — on čuteč 
Se na tihem krivega — pojasnjuje se 
opravičuje in izgovarja. Pritisne še pub
lika — in zbogom avtoriteta.

Če pa bi sodnik svojo zmoto pri
znal sam v sebi, jo sam od sebe sku
šal popraviti, bodo takoj izostali vsi 
Prepiri. Igralci sami navadno tega še 
opazili ne bi in če bi to tudi opazili, bi 
bili toliko lojalni in bi mirovali. To se 
!e že dostikrat zgodilo.

Res je, da ni lepo in ugledno tako

popravljanje. Ali pomniti je treba, da 
je sodnik zato na igrišču, da igro iz
pelje in to pošteno in objektivno za 
obe stranki — ne pa za to, da bi para
diral z disciplino, ki je bila v igri pod 
njegovim vodstvom. Disciplina na igri
šču je pač brezpogojno potrebna, brez
pogojno potrebno pa je tudi znanje in 
sposobnost sodnika.

Sodnik, ki teh lastnosti nima, ne 
spada na igrišče, kajti evidentno je, da 
bo njegovo sojenje oškodovalo obe mo
štvi in kar je največ, škodilo bo lepoti 
igre in manjšalo interes publike za 
nogometni sport.

DRAGO GORUP & Co. engro/
LJUBLJANA, Miklošičeva cesta 14/11.

Oblačila 
izvršujemo točno

Izdelava in prodaja damske in 
moške konfekcije. — Naro
čila po meri se izvršujejo hitro 

in točno

Pismo iz Magreba Poraz naše nogometne reprezentance v Atenah
Jesensko prvenstvo zagrebških no

gometnih klubov, osobito prvorazred
nih, ni prineslo onega, kar je športna 
publika pričakovala. Prvenstvo i. raz
reda je končano in je prvak HAŠK, ki 
edini od vseh zagrebških klubov v I. 
razredu pazi na tehniko igre in nc na 
število golov. Dolgoletni tekmec H. A. 
Š. K.-a, »Gradjanski« je zasedel 3. me
sto. Pozna se izguba, ki je nastala s se
cesijo in osnovanjem »Gradjanskega 
1911.«, ki pa nima sreče, da uspe v svo
jih željah, da se zmuzne v I. razred 
mimo vseh predpisov pravil. Medtem 
ko to pišem pa so nastali zopet novi 
momenti v vprašanju »Gradjanskega 
I911« in bomo v tem pogledu počakali 
na končni rezultat zadeve, da moremo 
stvar potem objektivno presoditi.

Konstatirati pa moramo, da lepi na
slov »klub I. razreda« ne daje v resnici 
tega, kar bi se moglo dati na športnem 
polju, ta naslov daje pri nas samo to, 
da se more s pomočjo tega naslova de
liti »carsko blago« na neenake dele, za
radi česar se zdi kaka posebna pažnja 
na tekme moštev I. razreda skoro ne
potrebna.

Nasprotno temu pa kažejo moštva 
H. razrednih klubov od tekme do tek
me športni javnosti večje znanje in po
žrtvovalno delo, ter so po priznanju 
celokupnega zagrebškega športnega ti
ska odgovarjale te tekme v polni meri 
pravemu smislu besede sport.

Moštva tega razreda sestojajo veči
noma iz delavskih klubov, ki dobro 
vedo, kaj pomeni disciplina v klubu sa
mem in discipina na zelenem polju. 
Malo je bilo izrečenih kazni nad II. raz
rednimi klubi med tem ko je dnevno 
easopisje dostikrat imelo priliko zgra
žati se nad incidenti in surovostmi za
grešenimi od prvorazrednih moštev.

Vsak klub je želel jesensko prven- 
stvo izkoristiti čim bolj in si s tem za
gotoviti za pomladno sezono čim večje 
ŠRvilo točk.

V drugem razredu se je dosedaj po- 
Vžpel na 1. mesto »Grafičar«. Uspeh te
ga kluba je tem večji, ker se v tem raz- 
redu nahajajo močna moštva, ki se lah
ko v vsakem pogledu merijo s I. raz
rednimi klubi. Najboljo ilustracijo za 
to nudita »Derby« in »Sokol«. »Sokol«, 
ki je prešel iz II. v I. razred se nahaja 
na V. mestu prvenstvene tabele, a

»Derby«, ki je padel nazaj v II. razred, 
je zasedel zadnje mesto II. razreda.

Moštvo »Grafičarja« doseza s svo
jimi mladimi igrači od tekme do tekme 
boljše rezultate. Izid poslednjih dveh 
tekem tega kluba je sledeči: Grafičar : 
Uskok 2:2, in preteklo nedeljo Grafi
čar : Tipografija (v kateri pa ni ne ene
ga tiskarja) 1 :o. — Osobito tekma s Ti
pografijo je umljivo bila ogorčena, kar 
je že iz doseženega rezultata razvidno,

Z zmago nad »Tipografijo« si je 
»Grafičar osigural 1. mesto II. razreda 
s 16 točkami od mogoči 18, za njim 
stoji »Makabi« zn točkami in »Tipo
grafija zn.

V kratkem se prično tekme za po
kal tvrdke H»ardtmuth, katerih pome
na pa ne razumemo, četudi se igrajo v 
korist ZNP-a. O takih nepotrebnih, pa 
tudi glede materijelne koristi dvomlji
vih tekmah bomo v prihodnji številki 
spregovorili več.

Tudi klube III. in IV. razreda se
stavljajo večinoma ljudje delavskega 
stanu. Klubi teh dveh razredov pa so v 
ZNP zapostavljani tako, da še danes ne 
morejo završiti svojega prvenstvenega 
tekmovanja. Četudi je bilo dovolj pro
stih terminov, se ZNP ni hotel pobri
gati zanje. Sedaj, ko je vreme za od
igravanje nogometnih tekem opasno, 
sedaj sc seveda sili te klube v tekmo
vanje. Dolgo to ne bo šlo! J. J. K.

Klubska tekma SK Bratstva Jesenice.
V nedeljo, dne 19. I. t. 1. je priredil 

SK Bratstvo na Jesenicah svoj klubski 
dan s smuško tekmo na 12 km. Radi 
neugodnih snežnih razmer si je moral 
klub poiskati progo v Možaklji, skozi 
Srednje Radovino v Zgornjo Radovi- 
no, kjer je bil tudi cilj. Vreme je bilo 
lepo, sneg slab in poleg tega so še ovi
rale zledenele smučine. Proga je bila 
srednje težka, višinska razlika je bila 
300 m. Startalo je 18 tekmovalcev, na 
cilj jih je prispelo 16, dva sta med tek
mo odstopila. Kot prvi je dosegel cilj 
Kočar Lado v času 45:23 in si s tem 
priboril naslov »prvak kluba«, drugo 
mesto je dosegel Razinger Stanko v 
času 46:00 in tretje mesto Tarman Al
bin 51:12.

Dan je potekel v najboljšem razpo
loženju. Izleta se je udeležilo 38 članov 
s tekmovalci.

2e od vsega početka so se sestavi 
naše reprezentance za tekmo proti Gr
ški stavljale zapreke ki niso obetale nič 
dobrega. Cela vrsta igralcev je odrekla. 
Odrekali so predvsem igralci iz Zagre
ba. Izgovori so bili različni in vsaj na
videzno tehtni. — Po drugi strani pa 
je odigran je te tekme naletelo na tež- 
koče tudi vsled tega, ker je grško no
tranje ministrstvo prepovedalo odigra- 
nje te tekme v Atenah, ker se. je balo, 
da ne pride zopet do nemirov kot pred
preteklo nedeljo v Solunu. Pri tekmi 
BSK : Apollo, Atene, so izbruhnili iz
gredi, BSk- je namreč porazil svojega 
nasprotnika Apollo z 2:1, kar publiki 
ni bilo všeč.

Ker pa se je jugoslovenska repre
zentanca že pripeljala v Atene in je 
bil tam že tudi sodnik g. Dosev iz So
fije, je ministrstvo naposled prepoved 
le umaknilo in privolilo v odigranje 
tekme.

(Iz seje poslovnega odbora 22. I.) 
Verificira se za SR Ilirijo s pravom ta
kojšnjega nastopa v vseh tekmah Mar
tič Zvonimir; za KS Svobodo s pravom 
nastopa 22. VIL 1930. Sluga Karl.

SK Trbovlje se poziva, da predloži 
za igralca Bergerja Josipa odpustnico 
matičnega kluba SK Amater, ravno ta
ko SK Ilirija za igralca Belaka Franca 
odpustnico SK Svobode, Ljubljana.

SK Natakar odjavlja igralca Petriča 
Fr. in Petriča Alfreda.

Dvojni finale za prvenstvo Slove- 
inje med prvakom Ljubljane in zmago
valcem prvakov mariborskega in celj
skega okrožja bo 4. in 11. maja. 4. maja 
se bo igralo v mestu zmagovalca iz 
semfinala, 11. pa v Ljubljani. Semfinale 

j med prvakoma mariborskega in celj
skega okrožja bo 13. in 27. aprila. Prva 
tekma se bo igrala v mestu prvaka celj
skega okrožja, druga v Mariboru. Prva
ka Celja in Trbovelj bosta igrala 30. 
marca v Trbovljah, 6. aprila pa v Ce
lju za prvenstvo celjskega okrožja. Na
vedeni termini se morajo brezpogojno 
strogo držati.

2. in deloma 9. marca t. 1. bo pri
redil LNP v Ljubljani, Mariboru in Ce
lju tekme v korist podsavezne blagajne.

V Ljubljani: 2. III. 2SK Hermes :

sti kakih 20.000 gledalcev, ki so naše 
moštvo prav prisrčno pozdravili.

V prvi polovici so bili naši večino
ma v premoči. Vsled izvrstne obram
be in dobrega vratarja pa svoje moči 
niso mogli izrabiti. Tudi so preveč 
kombinirali in pri tem premalo stre
ljali. Šele v 37. minuti se je posrečilo 
Vujadinoviču z ostrim strelom v kot 
doseči prvi uspeh za Jugoslavijo.

V 10. minuti drugega polčasa Grki 
izenačijo. Po desni zvezi pa v 14. minu
ti dosežejo še en gol in s tem postavijo 
končni rezultat. Vsi napori naših igral
cev, da dosežejo vsaj izenačenje, so se 
izjalovili, ker se je grško moštvo poteg
nilo v defenzivo. Od Jugoslovenov bi 
bilo omeniti Ivkoviča, Dimitrijeviča, 
Petroviča in Vujadinoviča, ki so igrali 
zelo požrtvovalno. Odrekli pa so po
polnoma Zagrebčani z Mihelčičem 
vred.

Danes se igra tekma med beograjsko 
in atensko reprezentanco.

SK Svoboda in SK Ilirija : ASK Pri
morje.

V Mariboru: 2. III. SK Rapid : 
ISSK Maribor in 9. III. SK Železničar : 
zmagovalcu L kola.

V Celju: 2. III. (vsaka tekma le po 
45 min.) SK Olimp : Atletik SK in SK 
Celje : zmagovalcu 1. tekme.

Medklubska odbora v Mariboru in 
Celju prejmeta poseben dopis.

Razpored prvenstvenih tekem po
mladanske sezone prvorazrednih klu
bov Ljubljane je naslednji:

23. marca: Ilirija : Svoboda in Pri
morje : Hermes.

30. marca: Primorje : Svoboda in 
Jadran : Hermes.

6. aprila: Hermes : Svoboda in Ili
rija : Jadran.
13. aprila: Primorje : Jadran in Ilirija : 
Hermes.
27. aprila: Ilirija : Primorje.
4. maja: Svoboda : Jadran.

Ker morajo podsavezi z ozirom na 
sklep JNS javiti savezu svoje prvake 
najkasneje do 13. maja, opozarjamo vse 
klube, da se ne bodo na določenih ter
minih dovolile nobene prijateljske 
tekme.

Za vse ljubljanske klube, ki ne so
delujejo pri tekmah 2. marca v korist 
podsavezne blagajne, razpisuje LNP 
zimski pokal. Podrobnosti so razvidne 
iz propozicij. — Tajnik L

Kazenski odbor LNP. Seja kazen
skega odbora bo v torek dne 28. t. m. 
ob 20. uri v mali dvorani Delavske 
zbornice. Vabim vse gg. odbornike na 
polnoštevilno udeležbo. Na sejo se po
zivajo v svrho zaslišanja naslednji igral
ci: Zupan Milan (Slavija), Pelicon (Gra
fika), Belak Franc (Svoboda), Batič 
(Svoboda), Bončar (Svoboda), Steiner 
(Jadran), Rogač (Jadran) in Kosmač 
(Jadran). Ako se kateri navedenih 
igralcev ne bi odzval pozivu, se bo do 
naslednjega suspendiral. — Tajnik I.

K dvajsetletnici autom, 
kluba

V zvezi s prejšnjim člankom nada- 
daljujemo danes s poročilom g. Vi. A. 
Starca o športnih uspehih našega Auto- 
kluba:

»Tekom svojega 20-letnega obstoja 
zaznamuje naš Autoklub nadvse živah
no delovanje na polju automobilskega 
športa in automobilskega turizma.

2e »Kranjski Automobilni klub« je 
spoznal veliko važnost automobilskih 
prireditev z automobilistično propa-

Vabilo na naročbo!
Potreba po absolutno nepristranskem in v vseh panogah sporta vzorno urejevanem športnem 

'istu prihaja vedno bolj do izraza. To potrebo občutijo posebno tisoči športnikov pa tudi ostala, sportu 
Sklonjena javnost v Dravski banovini. Da odstrani to vrzel v našem javnem življenju se je odločila 
SK Grafika, da prične izdajati „ŠPORTNI LIST“ v lastni režiji.

„ŠPORTNI LIST“ bo ob sodelovanju priznanih športnikov prinašal obširna in objektivna po
učila o športnih prireditvah v nogometni, zimsko-sportni, lahkoatletski, tenis, plavaški, avtomobilski, 
^lesarski, turistovski, težkoatletski, veslaški itd. panogi v tu- in inozemstvu.

Objektivno pa bo poročal tudi o razmerah v sportu Dravske banovine sploh in si bo pred- 
Vsem prizadeval, da doprinese čim več k uravnovešenju odnošajev med našimi športnimi klubi.

Trudil se bo, da pride sport v Dravski banovini do čim večjega ugleda v naši državi pa tudi 
v inozemstvu.

Da pa bo vse to mogel izvajati, mu je potrebna pomoč naše javnosti. Ta pomoč naj bo iz- 
ra^ena predvsem v tem, da se naroči na „ŠPORTNI LIST“ vsak športnik in vsa sportu naklonjena
i®vnost.

Naročnina znaša: četrtletno Din 15-—, polletno Din 25-—, celoletno Din 50—, posamezna 
^vilka Din P50.

S športnim pozdravom

Uprava „ŠPORTNEGA LISTA“.

Tekma se je odigrala ob navzočno-

Službene objave LNP
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gando v naši pokrajini in je dosegel na 
tem polju za takratne razmere lepe 
uspehe.

Kdo se ne spominja izletov Auto- 
mobilskega kluba za Slovenijo na Bled 
in v Maribor ter automobilskih voženj 
po Ljubljani v slavnostnih dneh prve
ga poseta Nj. Vel. Kralja Aleksandra, 
takratnega regenta! In potem »Non
stop« vožnja na progi Klopinjsko jeze
ro — Borovlje in prvi sestanek vseh 
automobilistov Slovenije avgusta mese
ca 1920 v Logivesi na Vrbskem jezeru! 
Brez ozira na športne uspehe teh prire
ditev ali ni sam naziv, ki je bil dan 
klubu ob tej priliki: Jugoslovanski Au
tomobilski klub, že sam na sebi uspeh, 
ki ga ravno danes še posebno lahko po- 
vdarimo.

Intenzivno delo na športnem polju 
se je pa pričelo, čim je dobil klub svojo 
stalno Športno komisijo pod vodstvom 
g. Rado Hribarja, ki ji še sedaj nače
luje. Naj omenimo iz te večletne dobe 
le nekoliko glavnejših uspehov, pred
vsem športne uspehe na hitrostni dir
ki na Logaških ridah pri Vrhniki, za 
katero se je prijavilo 19 automobilov 
in 26 motociklov, med temi 3 s pri
klopnim vozom. Uvrstitev v katego
rije, tako automobilov, kakor motoci
klov, je bila izvršena na podlagi cilin- 
derske vsebine. Čeprav je šlo za prvo 
dirko, ki jo je priredil preosnovani 
klub, je bila aranžirana najboljše in so 
bili tudi doseženi rezultati zadovoljivi 
in celo izvrstni. Najboljši čas dneva je 
dosegel na 6-kilometerski dirkalni pro
gi med automobilisti g. J. Jurca na pre
delanem Fordu v času 6 minut 9.8 se
kund, med motociklisti pa naš član g. 
Barešič, na Indian Scout v 6.6 minut, 
med motorji s priklopnimi vozovi pa g. 
Rado Hribar sam, na Indianu v 6 mi
nut 49.2 sek. Absolutno najboljši čas 
je imel torej g. Barešič. Kakor znano je 
ležala posebnost proge v tem, da je 
imela nad 50 odstrih ovinkov.

Kot prvo najmarkantnejšo športno 
prireditev v večjem stilu pa je omeniti 
»I. ocenjevalno gorsko vožnjo na Lju
belj« dne 8. avgusta 1926, kjer so do
segli naši člani v hudem konkurenčnem 
boju zopet prav lepe uspehe. Ta tekma 
je bila še posebno zanimiva radi dej
stva, ker se je izvršilo uvrščenje v ka
tegorije prvič po nabavnih cenah vozil. 
Bilo je mnogo ugovorov ali prireditev 
je vendarle sijajno uspela. Med vozači- 
amaterji turnih vozil je dosegel najbolj
ši čas tedanji naš član g. Alfons Mally 
na Lancia-Lambda in sicer z 11:50 mi
nutami. G. Willy Strehler, istotako član 
ljubljanske Sekcije, je vozil najboljši čas 
v dirkalni kategoriji na Ansaldo Sport 
in sicer z 12 minutami. Najboljši čas 
dneva za motocikle je dosegel Bora Mi- 
čič iz Beograda na Sarolea, in sicer z 
12:30 minutami. Desetkilometersko 
tekmovalno progo odlikujejo hudi 
vsponi in ostre krivulje.

Tudi z drugo ljubeljsko dirko in 
ocenjevalno dirko, ki se je vršila dne 
14. avgusta 1927 je dosegla sekcija Ljub
ljana popolen uspeh in je bilo zanima- 
manje za to prireditev tudi v inozem
stvu veliko. Uspeh je ležal predvsem v 
dejstvu, da se je sekcija vzlic skromnim 
sredstvom, ki jih je imela na razpolago, 
afirmirala kot izboren organizator. Naj
boljši čas dneva je dosegel to pot znani 
dirkač g. Hansal na Steyr Super Sport 
in sicer točno z 10 minutami na isti, 
zopet 10 km dolgi progi. Drugo mesto 
je zasedel v dirkalni kategoriji prvi naš 
član g. Emerik Mayer na Austro-Daim- 
ler.. Ravno tako je dobro odrezal kot 
junior naš član Mr. Rihard Sušnik na 
Fiatu, nadalje g. Wurmb iz Celovca na 
Austro-Fiatu ter Essex g. Tschurna iz 
Ljubljane. V kategoriji solo-motociklov 
je bil najboljši Anton Štrban iz Zagreba 
na BSA, v kategoriji motociklov s pri
klopnim vozom pa Valter Stuzzi na 
A. J. S.

Dočim se je Sekcija Ljubljana uve
ljavila kot taka s svojimi prireditvami 
so dosegli njeni člani tudi na prireditvah 
ostalih Sekcij ter drugje lepe uspehe. 
G. Viktor Barešič si je priboril za naj
boljši čas dneva krasno darilo pri dirki 
na Avali dne 15. maja 1927. Kot so- 
vozač se je vozil na špecijalnem Fordu 
g. Barešiča ob 'tej priliki vodja naše 
Športne komisije g. Rado Hribar, ki je 
sam vnet in spreten športnik, do
segel tudi kot motociklist velike uspehe 
na raznih prireditvah Motoklubov v 
Ljubljani, Mariboru in Zagrebu. Nje-
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go v rekord na io-kilometerski odprti 
progi Kranj—Medvode od 5:40 minut 
je še danes neprekoračen. Ravnotako 
njegov čas 45 sekund na 960 m dolgi 
progi od Karlovške ceste na Ljubljanski 
grad, ki ga je postavil še isti dan.

G. Willy Strehler, tedaj član naše 
Sekcije, je dosegel časten naslov najbolj
šega vozača pri internacionalni dirki 
Samobor—Plešivica dne 22. maja 1927, 
ki jo je priredila zagrebška Sekcija. — 
Član g. Karl Cerri je dosegel pri oce
njevalni vožnji Štajerskega Automobil- 
skega kluba na Katschbergu v juliju 
1927 najboljšo oceno, dasi je vozil v 
konkurenci z daleko močnejšimi stroji.

Uspešno se je uveljavila naša Sek
cija tudi pri pripravah za veliki izlet 
v Nemčijo v letu 1928 ter pokazala s 
tem, da je v stanu doseči uspehe ne sa
mo na športnem, temveč tudi automo- 
turističnem polju. V zadnjem času sicer 
opažamo, da je Sekcija opustila čisto 
športno delovanje, zato pa posvetila 
vso svojo pažnjo tembolj automobil, 
turizmu in ustvarjanju pogojev za iz

vajanje te danes najvažnejše panoge 
automobilistike. Sledila je pri tem iz
raženi želji srednjih pridobitev sloja, ki 
tvorijo skoraj povsod veliko večino 
automobilistov, katerih cilji so danes 
bolj nego kedaj, olajšati nabavo, vzdr
ževanje in uporabo vozila.

To načelo je prodrlo pri vseh veli
kih in bogatih automobilskih klubih v 
inozemstvu, ki posvečajo danes tudi 
mnogo več pažnje automobilskemu tu
rizmu, kakor pa čisto športnim prire
ditvam. Prirejajo se edino se edino še 
klasične dirke in še te večkrat s težko- 
čami in s pomočjo interesirane auto
mobilske industrije.

Ni čuda torej, da si je osvojila to 
stališče tudi naša Športna komisija, ka
teri je v tem pogledu tudi lanskoletna 
glavna skupščina soglasno pritrdila.«

Iz navedenih poročil je razvidno, da 
je naš Automobilni klub storil v šport
nem pogledu svojo dolžnost in mu k 
jubileju tudi mi prav prisrčno česti
tamo.

Razne športne vesti
Bilanca kluba Arsenal F. C.

Koncem sezone delajo klubi dvojne 
bilance: športno in finančno. Obe sta 
običajno medsebojno v zvezi. Če ima 
klub športne uspehe je navadno tudi fi
nančni rezultat ugoden. Izjema v tem 
pravilu je londonski nogometni klub 
»Arsenal«, ki se je odrezal v pretekli 
sezoni športno srednje, finančno pa iz
redno dobro. AFC je hotel izsiliti šport
ni uspeh s tem, da je angažiral celo vr
sto igralcev, za katere je izdal od 40 
do 50.000 angl. funtov (11 —14 mili
jonov dinarjev. Športni uspeh pa je iz
ostal, oziroma ni bil tak, kot se je pri
čakovalo. Izkazalo se je pa, da so anga
žirani kanoni velika privlačna sila.

V sezoni 1928-29 je imel klub po 
21 prvenstvenih tekmah, ki so se vršile 
na njegovem igrišču, približno 34-500 
funtov (ca 9.5 milijonov dinarjev) do
hodkov. V sezoni 1929-30 pa je bila 
ta svota dosežena že v dvanajstih tek
mah. Največ je vrgla tekma proti Ports
mouth F. C. in sicer 2.200 funtov (600, 
tisoč dinarjev). Povprečno pa je vrgla 
vsaka tekma 2600 funtov (700.000 di 
narjev).

Prijatelji kluba pa se boje, da se bo
do klubovi dohodki zmanjšali, če bo 
izostal športni uspeh. Kajti nemogoče 
je, da bi ostale finančne bilance dobre, 
če ne bo športnih uspehov.

Francoska nogometna zveza si je 
ustanovila lasten dom in si je v to svrho 
kupila poslopje.

Prihodnja tekma med Španijo in 
Portugalsko bo o priliki poseta špan
skega kralja.

Češki klubi proti nemškim sodni
kom. Na zadnji seji češke lige je bil 
samo Schirmer predložen za prihodnje 
prvenstveno tekmovanje, med tem ko 
so bili ostali kakor: Duben, Schiller itd., 
ki so sodili najtežje tekme v preteklem 
letu, »prestavljeni« v drugo ligo.

*
Tekmovanje za svetovno prvenstvo 

v drsanju se bo vršilo od 3. do 5. fe
bruarja Newyorku.

Za sodnike pri tekmovanju dam za 
svetovno prvenstvo V drsanju so dolo
čeni: Clark (Anglija), Etthofer (Avstri
ja), Mac Dogael (Kanada) ,Libermann 
(Amerika) in Orjeson (Norveška).

Avstrijski prvak v drsanju K. Schä
fer bo nastopil pred ameriško publiko 
v Newhavnu, Bostonu, Montclairu in 
Filadelfiji. Najbrže bo nastopil tudi v

Chicagu. Na povratku se bo bržkone 
ustavil tudi v Londonu in Parizu. Ver
jetno je, da bosta pri nekaterih nasto
pih sodelovala tudi Ludvik Wrede in 
Melita Brunner.

*
Ameriška veslaška zveza, ki je na I 

kongresu v Varšavi vstopila v interna- 
cijonalno veslaško zvezo, se je odločila, 
da se udeleži veslaških tekem za evrop- j 
sko prvenstvo, ki se vrše leta 1930 v 
Parizu.

Max Schmelling se bo dne 26. juni
ja t. 1. boril za svetovno prvenstvo v 
težki kategoriji z zmagovalcem iz boja 
Sharkey :Scott. Boj se bo vršil v Madi- 
son Garden v Newyorku.'

Športnikom
se riporoča

restavracija pri „Levu”
Gosposvetska cesta.

Športniki
dobe različne športne predrti te, j 
kot Thermos-steklenice, alumi
nijaste gorilce, kozarce, doze in 

, t. d. u največji izberi in najce 
neje p i tvrdki

Sta si k o Florjančič 
Ljubljana, Sv. Petra c. 35

Pozor! Pozor!

ŠPORTNIKE!
Vse smučarske in 
športne potrebščine 
si po najnižjih ce
nah in najsolidnejšo 
postrežbo nabavite 

pri tvrdki

„ALPINA“ d.z o. z.
LJUBLJANA, Gosposvetska c.6.

Naš »Športni list« je deležen vsak 
dan novih priznanj. Od vsepovsod do
bivamo priznalna pisma, v katerih po
samezniki in klubi odobravajo naš po
kret in nas vzpodbujajo, da vztrajamo. 
Ta priznanja dokazujejo, kako se je 
športno glasilo pogrešalo in kako veliko 
vrzel smo zamašili z izdanjem »Šport
nega lista«.

Naročniki se nam javljajo stalno in 
v vedno večjem številu. In kar je naj
bolj razveseljivo, zavzemajo dosedaj na
ročniki z dežele večji odstotek. To zna
či, da je sport začel prodirati in se ši
riti na deželo bolj, kot bi bilo pričako
vati pri danih razmerah.

Vsled tega bo »Športnemu listu« tu
di dana možnost, da se ne samo ob
drži na površju, temveč, da se nasprot
no še razmahne in spopolni. V krat
kem bomo že mogli pričeti s prinaša
njem slik iz tekmovanj, kar bo vseka
kor za napredek lista važna in pozor
nosti vredna pridobitev, ki bo stališče 
»Športnega lista le učvrstila.

2al, se še vedno ponavljajo dvomi o 
naši nepristranosti. Povdarjamo zadnjič 
in jasno: Nismo od nikogar odvisni in 
od nobenega obeh vodilnih klubov ljub
ljanskih podpirani.

Objektivno pot smo si začrtali že 
v početku, ob izidu in se je bomo dr
žali tudi v bodoče brez ozira na levo 
in desno. Priobčen bo vsak prispevek, 
ki bo usmerjen objektivno. Pozdravili 
pa bomo tudi vsak nasvet, ki ga bomo 
dobili v pogledu na to objektivno pot 
našega lista.

Če smo bili v zadnji številki primo
rani opozoriti na to, da dopisnikov ne 
bomo honorirali, moramo danes še pri
staviti, da gre naš tozadevni sklep za 
tem, da hočemo, da bo »Športni list« 
izhajal — ne pa da bi si s honorarji 
mogoče sam sebi prerezal nit življenja. 
Od našega »Športnega lista« ne bo ni
hče obogatel.

Komur je na srcu, da izhaja v drav
ski banovini objektiven športni list, ta 
se bo »Športnega lista« oprijel in mu 
pomagal ali z dopisovanjem ali pa s 
pridobivanjem naročnikov.

ŠPORTNIKOM
se priporoča

restauracija „üßyf
točna in solidna postrežba. BUČAR.

Brata Šnrnc
tvornica fotograf* ih razglednic in siik

In ustrij ki in umetni f tograf 
in tvornica pokrajinskih razglednic.

Slike za legitimacije 
sc izgotovijo takoj.

AMERIKAN MOTORS ITD.
DUNAJSKA C. 9

TELEFON 24-77 TELEGR.: AMOT

V

Društvene vesti
Kolesarsko in motociklistično dru

štvo »Sava« v Ljubljani vabi članstvo, 
da se udeleži V. rednega občnega zbora, 
ki se vrši v Ljubljani dne 2. februarja 
1930 ob pol 10. uri v gostilniških pro
storih gospoda Kavčiča, Privoz štev. 4. 
— Ob 5-letnici obstoja društva je dolž
nost članstva, da se občnega zbora kor
porativno udeleži. — Na tem občnem 
zboru se bo razdelilo diplome in kolaj
ne dirkačem, ki so si iste priborili v 
pretekli sezoni pri razpisanih dirkah 
društev (»Save« pododbora »Ljublja
na« in »Zveze kolesarskih društev v 
Ljubljani. — Člani in članice, ki se obč
nega zbora udeleže, prejmejo ob tej j 
priliki lepo darilo. — Odbor. i

Za sport
turistiko in mesto Vam nudi najfinejše

ŠTOFE
NOVAK" Ljubljana 
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Solidne cene. IMajvečja izbira.


